



QK2128297

SIBERIAN STUDIES

西伯利亚研究

2021.3

总第282期

目 录

【经 济】

05 俄远东地区发展的可持续性——基于真实储蓄的评估

[俄]Ю. И. 佩热娃 E. B. 拉波 E. A. 瑟尔措娃 A. И. 佩热夫 邹秀婷 译

18 中蒙俄经济走廊视域下“万里茶道”的意义与发展策略 石雅楠

【外 交】

28 迈克尔·麦克福尔及其俄罗斯民主转型研究的理论与实践 杜常生

【社 会】

41 俄罗斯社会组织反贫困实践的主要路径及对我国的启示 丁 媛

【法 律】

50 论《欧洲人权公约》对俄罗斯法的影响 王志华

62 后疫情时代《俄罗斯联邦反恐怖主义法》述评 汪金国 张立辉

【历史】

73 19世纪初俄列扎诺夫使节团访日始末 张兰星

85 18世纪俄国在北太平洋海域的地理考察与科学研究

叶艳华 韩宇婷

【文化与教育】

95 瓦西里·格里戈里耶维奇·佩罗夫画作中俄国妇女的生存困境

赵春梅

104 小说《日瓦戈医生》中的安宁书写

李菲

【书评】

115 世界华人史研究的新成果

——潘晓伟《俄国远东地区中国人活动史(1860—1917)》读后

李随安

Contents

Economy

- Sustainability of Development of the Russian Far East—An Assessment Based on Real Savings [Russia] Yu. I. Pereva, E. V. Rapo, E. A. Sercova, A. I. Perzhev tr. by ZOU Xiuting (05)
- The Significance and Development Strategies of “Tea Road of Ten Thousand Miles” from the Perspective of the China – Mongolia – Russia Economic Corridor SHI Yanan (18)

Diplomacy

- Michael McFall and Theory and Practice of Research on Transition of Russian Democracy DU Changsheng (28)

Society

- The Main Path of Anti – poverty Practice of Russian Social Organizations and Its Enlightenment to China DING Yuan (41)

Law

- On Influence of the European Convention on Human Rights on Russian Law WANG Zhihua (50)
- Review of the Anti – Terrorism Legislation of the Russian Federation in the Post – epidemic Era WANG Jinguo, ZHANG Lihui (62)

History

- The Whole Story of Visit of the Russian Nizanov Delegation to Japan in the Early 19th Century ZHANG Lanxing (73)
- Geographical Investigation and Scientific Research of Russia in the North Pacific in the 18th Century YE Yanhua, HAN Yuting (85)

Culture and Education

- The Survival Plight of Russian Women in Vasily Grigorievich Perov’s Paintings ZHAO Chunmei (95)
- On “Peace” in the Novel *Doctor Zhivago* LI Fei (104)

Book Review

- A New Achievement in the Study of the History of Chinese in the World—Reflections on Pan Xiaowei’s *History of Chinese Activities in the Russian Far East (1860—1917)* LI Suian (115)
-

刊 名 西伯利亚研究
主管主办 黑龙江省社会科学院
主 编 钟建平
编辑出版 西伯利亚研究编辑部
地 址 哈尔滨市松北区世博路1000号
邮政编码 150028
电 话 0451-58670420
E-mail XBLJ@chinajournal.net.cn
印 刷 哈尔滨市工大节能印刷厂
广告经营许可证号 2301004020001
国内发行 哈尔滨市邮政局
国外发行 中国国际图书贸易集团有限公司
(北京399信箱 100044)
出版日期 双月25日
定 价 24.00元

Sponsor Heilongjiang Provincial Academy of Social Sciences
Chief Editor ZHONG Jianping
Editor & Publisher Editorial Department of Siberian Studies
Address No. 1000 ShiBo Road, SongBei District, Harbin 150028, China
Tel 0451-58670420
E - mail XBLJ@chinajournal.net.cn
Overseas Distributor China International Book Trading Corporation (P.O. Box 399, Beijing 100044, China)

刊号: $\frac{\text{ISSN } 1008-0961}{\text{CN } 23-1051/C}$

邮发代号: $\frac{14-274 \text{ (国内)}}{\text{BM}-6556 \text{ (国际)}}$

